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Besvarelse af § 37-spørgsmål nr. 2019/175 vedrørende eventuelle 
konsekvenser af udvinding i Kuannersuit/Kvanefjeldet. 

Kære Stine Egede_ 

1. Er det rigtigt at det selskab som vil udvinde mineraler i Kuannersuit 
(GME) starter byggeriet af en havn i sommeren 2019? 

Konstruktion i forbindelse med en udnyttelsestilladelse kan udelukkende 
ske, såfremt der er udstedt en udnyttelsestilladelse og herunder bl.a. 
godkendelse af VVM, VSM og udnyttelses- og nedlukningsplaneL Der 
foreligger endnu ikke en komplet ansøgning til en udnyttelsestilladelse, og 
derfor er der ikke givet tilladelse en konstruktion af denne art 

2. Er det rigtigt at det selskab som vil udvinde mineraler i Kuannersuit 
(GME) vil starte på deres udvinding i 2021? 

Jeg henviser til Naalakkersuisuts tidligere besvarelser af spørgsmål 
vedrørende Kuannersuit Jf. besvarelser i 2019 af §37 spørgsmål nr.: 164, 
156,142, 123, 122,97 og 23. 

Udvinding af mineraler Kuannersuit forudsætter en tildelt 
udnyttelsestilladelse og godkendte udnyttelses-og nedlukningsplaneL 
Fastsættelse af et eventuelt starttidspunkt for udvinding i Kuannersuit 
afhænger bl.a. af, om hvorvidt og hvornår ansøgeren får godkendt en 
ansøgning til en udnyttelsestilladelse og underliggende godkendelseL 
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3. Hvilken påvirkning vil støvet have for de fåreavlere som er tæt på 
Kuannersuit, - som er beliggende ude ved kysten ved Semilik og 
Tunulliarfik hvor fårene fouragerer? 

Til brug for besvarelsen er der indhentet svar fra Departementet for Natur 
og Miljø. 

Ifølge Departementet foreligger der ikke nogen komplet ansøgning om 
udnyttelse, og dermed en projektbeskrivelse for et mineprojekt ved 
Kuannersuit. Herunder kan det oplyses, at der ikke foreligger en VVM
redegørelse fra Greenland Minerals Ltd., som har en 
efterforskningstilladelse i området. 

Idet der på denne baggrund ikke foreligger en konkret beskrivelse af 
projekt, som kan give grundlag for at svare på spørgsmålet, ser 
Naalakkersuisut ikke, at der er grundlag for at besvare spørgsmålet 
nærmere. Det kræver nødvendigvis, at der foreligger en konkret 
projektbeskrivelse med bl.a. en konkret VVM-redegørelse. 

4. Hvordan vil havene ved Narsaq og dens fjorde blive påvirkede? 

Departementet for Natur og Miljø henviser til besvarelsen af spørgsmål 3. 

5. Hvad skal der ske med slagteriet? 

Jeg har tidligere besvaret lignende spørgsmål ved § 37 spørgsmål nr. 
123/2019 fra medlem af Inatsisartut Aqqaluaq B. Egede. Hertil oplyste 
Formandens Departement, som er ressortansvarlig for de Selvstyreejede 
Aktieselskaber, at selskabet Neqi A/S ejes afKNI A/S og gør spørgsmålet 
vedrørende overvejelser om flytning til et selskabsinternt overvejelse og 
beslutning. Derfor må der henvises til KNI A/S for besvarelse af dette 
spørgsmål. 

Til brug for denne besvarelse er der indhentet yderligere svar fra 
Departementet for Erhverv, Energi og Forskning. 

Greenland Minerals skal adressere påvirkning på nærmiljøet i VSB' en. 

I Greenland Minerals seneste VSB, som er tilsendt Departementet for 
Erhverv, Energi og Forskning d. 7 januar, 2019, indgår Neqi som 
interessent. Greenland Minerals forpligtes igennem VSB' en til at foretage 
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foranstaltninger så negative effekter fra minedriften mitigeres, og positive 
effekter på nærområdet og lokale forretningsdrivende prioriteres. 

Hermed forventes det, at slagteriet fortsat vil fungere som hidtil, både i 
forhold til produktionen og fremavl af får til slagteriet. 

6. Hvad skal der ske med Levnedsmiddelskolen INUILI? 

Departementet for Uddannelse, Kultur og Kirke har oplyst, at 
levnedsmiddelskolen vil forblive i Narsaq. 

7. Hvad bliver konsekvenserne mht drikkevand i omkringliggende 
fåreholdersteder og i Narsaq og Qaqortoq. 

Departementet for Natur og Miljø henviser til besvarelsen af spørgsmål 3. 

8. Vil der være hjælp til flytning af de borgere som ikke ønsker at bo i 
nærheden af udvindingen; hvad bolig og beskæftigelse angår? 

Som jeg tidligere har besvaret ved § 37 spørgsmål nr. 20191156 fra 
Medlem afInatsisartut, Stine Egede, ved svar på sprøgsmål nr. 4, så følger 
det af Råstofloven, § 1, stk. 2, at Naalakkersuisut kun kan meddele en 
udnyttelsestilladelse, hvis det er sikkerhedsmæssigt, sundhedsmæssigt, 
miljømæssigt og samfundsmæssigt forsvarligt. Såfremt der er boliger, som 
vil ligge i vejen for en fremtidig produktion, vil det i første omgang være 
et mellemværende mellem boligejer og rettighedshaveren. 

Der kan for nuværende ikke gives nogen politisk tilkendegivelse om, at der 

vil være økonomisk hjælp eller andet, såfremt borgere ikke ønsker at bo i 
nærheden af en mulig kommende mineproduktion. 

9. Har Naalakkersuisut andre oplysninger omkring dette projekt? 

Som jeg tidligere har besvaret ved § 37 spørgsmpl nr. 2019/23 fra Medlem 

afInatsisartut, Stine Egede, ved svar på spørgsmål nr. 2 skal følgende krav 
til ansøgningsdokumenter og aftaler være opfyldt, for at en 
udnyttelsestilladelse kan blive meddelt: 

• Råstofloven som er vedtaget af Inatsisartut skal overholdes. 

• Mineralforekomsten skal være dokumenteret til at være kommercielt 
udnyttelig i et lønsomhedsstudie. 
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• Der er udarbejdet VVM og VSB redegørelser. 

• Der er indgået en IBA-aftale mellem rettighedshaver, Selvstyret og den 
kommune, hvor selve udvindingen vil finde sted i. 

VVM (vurdering af virkninger på miljøet) udarbejdes for at 
udnyttelsestilladelse og resulterende minedrift ikke medfører forurening. 

VSB (vurdering af samfundsmæssig bæredygtighed) udarbejdes for at 
tilsikre udnyttelsestilladelsens samfundsmæssige gavnlighed. 

Det er kun N aalakkersuisut, der kan meddele en udnyttelsestilladelse. 

Inussiamersumik inuulluaqqusillunga 
Med nlig hilsen 

Erik Jensen 
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